
"Vrem sã facem
performanþã în Timiº"

(Interviu cu Alfred Simonis, preºedintele Consiliului Judeþean Timiº)

Reporter: Ce proiecte majore
de investiþii aveþi pentru anul în
curs ºi ce licitaþii vor fi organiza-
te în 2025?

Alfred Simonis: Printre cele
mai importante proiecte de in-
vestiþii se numãrã "Moderniza-
rea DJ 691 sector Nod de de-
scãrcare A1 - limitã judeþ Arad",
aflat în faza de implementare.
Valoarea proiectului este de

aproximativ 125,5 milioane de
lei, intervenþia fiind una com-
plexã. Este neapãratã nevoie de
reabilitarea ºi consolidarea ace-
stui drum, pentru a face faþã ni-
velului crescut de trafic pe care
îl înregistreazã.

DJ 691 conecteazã judeþele
Timiº ºi Arad, având punctul de
plecare în municipiul Timiºoara,
la intersecþia cu DN 69, ºi ter-

minându-se în judeþul Arad, la
intersecþia cu DJ 682, în apro-
pierea localitãþii Neudorf. Lungi-
mea totalã este de 42,84 km ºi
traverseazã localitãþile Giarma-
ta, Piºchia, Fibiº, Maºloc ºi Alioº.
Proiectul de modernizare, cu
menþinerea unei benzi pe sens,
vizeazã tronsonul cuprins între
km 13+674 ºi km 42+754,25, pe
o lungime de 29,08 km.

Lucrãrile prevãzute vor inclu-
de asigurarea accesului la pro-
prietãþi, amenajarea intersecþii-
lor ºi a sensurilor giratorii, con-
struirea de staþii de autobuz ºi
parcãri, reabilitarea podurilor ºi
podeþelor existente. Se vor
amenaja, de asemenea, siste-
mele de colectare ºi evacuare a
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Consiliului Judeþean Timiº are stabilite, pentru urmãtorii ani de man-
dat, obiective clare, prin care se doreºte creºterea ritmului investiþiilor
derulate, dar ºi continuarea proiectelor majore destinate mobilitãþii
urbane, modernizãrii infrastructurii rutiere ºi de transport sau din do-
meniile sãnãtãþii ºi educaþiei. "Ne-am propus sã implementãm pro-
iecte mari, de anvergurã, iar pentru a reuºi acest lucru este nevoie de o
bunã relaþie între toþi partenerii implicaþi la nivel local, dar ºi cu

primãriile din judeþ. Pentru a ne putea dezvolta este obligatoriu sã
atragem fonduri europene. Asta va însemna ºi cã vom eficientiza
cheltuielile în judeþ ºi vom învãþa sã gestionãm mai bine banii noºtri.
Am stabilit prioritãþile ºi ne vom bate pentru proiectele noastre, mai
ales cele de infrastructurã mare", ne-a transmis Alfred Simonis,
preºedintele Consiliului Judeþean Timiº, într-un interviu, subliniind cã
autoritãþile urmãresc sã facã performanþã în Timiº.

(continuare în pagina 8)



apelor pluviale ºi se vor instala
elementele de siguranþã ºi ilu-
minatul public.

Astfel, aplicarea tuturor solu-
þ i i lo r am i n t i te v a î n s em n a
creºterea siguranþei ºi confor-
tului participanþilor la trafic, re-
ducerea timpilor de parcurs,
dar ºi stimularea dezvoltãrii
economice ºi sociale a localitã-
þilor traversate ºi a conexiunii
cu reþeaua TEN-T.

Un alt proiect important este
" C a l e a f e r a t ã d e v i s S z e-
ged-Timiºoara". Este deja în im-
plementare ºi se fac demersuri
pentru achiziþionarea temei de
proiectare ºi a unora dintre
echipamentele necesare. Prin-
cipalul obiectiv este elaborarea

documentaþiei, faza privind
Studiul de fezabilitate (SF) ºi a
Documentaþiei de Avizare a Lu-
crãrilor de Intervenþie (DALI).
Proiectul, cu o valoarea de 1,8
milioane de euro, are un carac-
ter transfrontalier ºi va fi reali-
zat în parteneriat între Consiliul
Judeþean Timiº (România), Con-
siliul Judeþean Csongrad-Csa-
nad (Ungaria) ºi Agenþia de
Dezvoltare Euroregionalã Du-
nãre-Criº- Mureº-Tisa (DKMT)
(Ungaria).

Durata de implementare este
de 36 luni, timp în care Consiliul
Judeþean Timiº va elabora docu-
mentaþia de proiectare ºi va ob-
þine avizele necesare. Traseul
propus pentru noua cale feratã
include Timiºoara, Dudeºtii Noi,
Becicherecu Mic, Biled, ªandra,

Lovrin, Sânnicolau Mare, Cenad
ºi Szeged, cu posibila traversare
a Mureºului la Cenad spre Apat-
falva.

Pe parcurs, vor avea loc con-
sultãri cu partenerii maghiari ºi
autoritãþile naþionale din ambe-
le þãri, pentru a stabili soluþia
optimã de realizare a cãii ferate.
Proiectantul va propune ºi deta-
lia cel puþin douã variante tehni-
ce pentru investiþie, care vor fi
analizate ºi aprobate de ambele
pãrþi.

În faza de contractare se aflã ºi
amenajarea unui "Pod verde pe-
ste Mureº", pentru care mai sunt
câþiva paºi de parcurs înainte de
semnarea Contractului de finan-
þare estimat pentru finalul ace-
stei luni sau, cel mai târziu, în
martie 2025.

Viitorul pod va avea un rol de-
terminant în schimbarea struc-
turii de transport în zona geo-
graficã arondatã ºi, în context
mai larg, ar duce ºi la regândirea
configuraþiei de transport a
întregului Banat.

O astfel de legãturã nord-sud,
ar face ca autostrada M43/A1 sã
fie mai accesibilã pentru mai
multe oraºe de dimensiuni me-
dii din regiune alãturi de Sânni-
colau Mare ºi Jimbolia, Zrenja-
nin sau Kikinda.

La capitolul modernizarea in-
frastructurii ºcolare a clãdirilor
aflate în administrarea CJ Timiº
se înscrie ºi construirea unui
nou imobil pentru Centrul ªco-
lar Pentru Educaþie Incluzivã
"Dumitru Ciumãgeanu". În acest
moment se aºteaptã ofertele
pentru realizarea PT+execuþie,
sumele alocate fiind de aproape
96 de milioane de lei.

Centrul face parte din progra-
mul pilot de ºcoli verzi ºi se va
axa pe educaþia pentru protec-
þia mediului, dar ºi pe promo-
varea unei reþele sustenabile
de instituþii de învãþãmânt.
Încurajãm, astfel, un mediu
educaþional prielnic elevilor cu
nevoi speciale, pentru a facilita
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"Un proiect de anvergurã este cel de
«Restaurare, consolidare ºi punere în valoare a
monumentului istoric Castelul Huniade, azi
Muzeul Banatului», pentru care administraþia
judeþeanã aºteaptã oferte de la potenþialii
constructori pânã la începutul lunii aprilie
2025, licitaþia fiind deja lansatã".

(continuare în pagina 9)
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adaptarea ºi integrarea în so-
cietate".

Reporter: Ce investiþii de tip
smart implementaþi?

Alfred Simonis: Investiþiile de
tip smart sunt menite sã sprijine
judeþul în dezvoltarea ºi în efor-
turile noastre de a economisi re-
surse, de a reduce poluarea ºi de
a îmbunãtãþi serviciile urbane
cu ajutorul tehnologiei ºi nu nu-
mai. Proiectele finanþate au ob-
þinut, în mare parte, realizãrile
preconizate ºi au dus la soluþii în
domenii precum calitatea aeru-
lui, eficienþa energeticã ºi elec-
tromobilitatea.

Scopul nostru este de a accesa
cât mai multe fonduri europene
pentru judeþ, iar investiþiile de
tip smart se aflã pe lista noastrã
cu prioritãþi ºi, ca atare, sunt în
implementare, la acest capitol,
mai multe iniþiative în domenii-
le medical, turistic, dar ºi în sec-
torul activitãþilor sportive.

Realizarea unor staþii de reî-
ncãrcare pentru vehicule elec-
trice la nivelul judeþului Timiº a
primit finanþare prin Admini-
straþia fondului pentru mediu,
valoarea fiind de 3,1 milioane de

lei.
De asemenea, lunile apri-

lie-mai 2025 vor însemna lansa-
rea unui proiect cu titulatura
"Servicii de sãnãtate transfron-
taliere reziliente, integrate ºi ac-
cesibile", care se va întinde pe
36 de luni, valoarea lui fiind de 7
milioane de euro.

În zona iniþiativelor smart se
pot înscrie ºi programele de
"Dotare cu mobilier, materiale
didactice ºi echipamente digita-
le a unitãþilor de învãþãmânt
preuniversitar din judeþul Timiº"
, pentru care sunt alocate peste
17,3 milioane de lei, precum ºi
proiectul de achiziþionare a
unor microbuze electrice, apro-
ape 30 de mijloace de transport
noi urmând sã fie la dispoziþia
ºcolarilor timiºeni, în baza unui
contract de aproape 36 de mi-
lioane de lei.

Un alt sector important, cum
este turismul, este inclus pe lista
iniþiativelor smart, iar aici pu-
tem aminti nu mai puþin de 3
proiecte, a cãror finanþare atin-
ge aproape 197 de milioane de
euro.

Este vorba despre proiectul
"Inclusive Border Cycling - So-
cial inclusion by valorising heri-

tage along existing cycling rou-
tes in remote border areas",
aflat în curs de implementare,
alãturi de un altul, la fel de im-
portant - "Cu bicicleta prin vest -
traseu cicloturistic", parte a unei
ambiþioase iniþiative de realiza-
re a unor piste de biciclete la ni-
vel naþional, pe o distanþã de cir-
ca 3.000 de km. Anunþul pentru
proiectare ºi execuþie ar putea
apãrea în luna mai 2025.

Un alt proiect de anvergurã
este cel de "Restaurare, consoli-
dare ºi punere în valoare a mo-
numentului istoric Castelul Hu-
niade, azi Muzeul Banatului",
pentru care administraþia jude-
þeanã aºteaptã oferte de la po-
tenþialii constructori pânã la
începutul lunii aprilie 2025, lici-
taþia fiind deja lansatã.

Foto Castel Huniade

Reporter: Care sunt domeniile
prioritare de investiþii?

Alfred Simonis: Prin prisma
atribuþiilor care îi revin ºi a do-
meniilor de competenþã, dar ºi
ca urmare a semnalelor venite
din partea timiºenilor, actuala
conducere a Consiliului Judeþe-
an Timiº a stabilit ca domenii
prioritare de investiþii dezvolta-
rea coordonatã a infrastructurii
rutiere, de sãnãtate ºi educaþio-
nalã. În acelaºi timp, vor fi susþi-
nute ºi domeniile cultural ºi al
iniþiativelor sportive, dar ºi pro-
iecte de dezvoltare în sfera turi-
smului ºi de promovare a patri-
moniului cultural pe care jude-
þul îl are.

Reporter: Ce strategie de dez-
voltare aveþi pe termen scurt,
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"Dincolo de proiectele prioritare anunþate
pentru 2025, strategia de dezvoltare pe
termen mediu va implica ºi îmbunãtãþirea
accesului la servicii de sãnãtate a populaþiei
(în care pot fi încadrate Institutul Regional de
Oncologie din Timiºoara, operaþionalizarea
primului Centru de Mari Arºi sau viitoarea
extindere a Spitalului Judeþean «Pius
Brînzeu»)".

(continuare în pagina 10)



mediu ºi lung?
Alfred Simonis: La orice înce-

put de drum, fiecare administra-
þie îºi stabileºte direcþiile de ur-
mat pe durata mandatului. În
cazul echipei actuale s-a decis
ca acele proiecte benefice pen-
tru judeþ care au fost deja înce-
pute sã fie continuate, iar lor li
se vor adãuga ºi altele noi.
Astfel, dincolo de proiectele
prioritare anunþate pentru 2025,
strategia de dezvoltare pe ter-
men mediu va implica ºi îmbu-
nãtãþirea accesului la servicii de
sãnãtate a populaþiei (în care
pot fi încadrate Institutul Regio-
nal de Oncologie din Timiºoara,
operaþionalizarea primului Cen-
tru de Mari Arºi sau viitoarea ex-
tindere a Spitalului Judeþean
"Pius Brînzeu").

La acestea se mai adaugã de-

molarea ºi, respectiv, construi-
rea viitorului stadion "Dan Pãlti-
niºanu" ºi proiectul de ridicare a
un ei S ã l i Po l i v a len te î n
Timiºoara, atât de necesarã pen-
tru organizarea unor evenimen-
te sportive de anvergurã.

Construirea de noi bazine de
înot în judeþul Timiº, facilitarea
accesului la educaþie a elevilor
din unitãþile de învãþãmânt pre-
universitar din judeþul Timiº
sunt, la rândul lor, în vizorul au-
toritãþilor.

O altã componentã deosebit
de importantã este asigurarea
unui cadru favorabil de sprijini-
re a grupurilor vulnerabile ºi
promovare a unor condiþii de-
cente de viaþã pentru persoane-
le cu dizabilitãþi.

Pe termen lung, se doreºte
parcurgerea paºilor necesari
pentru asigurarea coeziunii eco-
nomice, sociale, teritoriale ºi a

echilibrului în dezvoltarea eco-
nomicã ºi socialã a diferitelor
zone ale judeþului Timiº. Redu-
cerea disparitãþilor la nivelul ju-
deþului, creºterea rolului culturii
ºi turismului sustenabil în dez-
voltarea economicã, incluziunea
ºi inovarea socialã, valorificarea
resurselor comunitare sau pro-
tejarea mediului ºi îmbunãtãþi-
rea calitãþii aerului sunt printre
dezideratele administraþiei ju-
deþene.

Reporter: Care sunt cele mai
mari lucrãri de investiþii pe care
le veþi scoate la licitaþie în acest
an?

Alfred Simonis: Anul 2025 a
început, încã din prima lunã, cu
câteva licitaþii importante, aflate
în diverse etape de desfãºurare.
A fost desemnat constructorul
care se va ocupa de demolarea
Stadionului "Dan Pãltiniºanu" ºi
s-a încheiat perioada depunerii
ofertelor pentru reabilitarea
tronsonului de dincolo de Auto-
strada A1 a DJ 691 pânã la limita
cu judeþul Arad.

De asemenea, a fost lansatã li-
citaþia pentru restaurarea "Ca-
stelului Huniade" ºi vor urma, în
luniile viitoare, cele pentru pro-
iectele "Cu bicicleta prin vest" ºi

"Servicii de sãnãtate transfron-
taliere reziliente, integrate ºi ac-
cesibile".

Lista nu este, însã, încheiatã ºi
ea va fi completatã pe mãsurã
ce se vor materializa ºi alte idei
de investiþii.

Ca surse de finanþare, pe lângã
veniturile proprii ºi cote din im-
pozitul pe venit, i s-au repartizat
judeþului Timiº, prin Legea nr.
9/2025, a bugetului de stat pe
anul 2025, sume defalcate din
taxa pe valoare adãugatã pen-
tru cheltuieli descentralizate. La
acestea se adaugã ºi subvenþii
de la bugetul de stat, ori alte ad-
ministraþii ºi fonduri guverna-
mentale, dar ºi subvenþii ºi fon-
duri de la Uniunea Europeanã
pentru proiectele din fonduri
externe nerambursabile.

Reporter: Mulþumesc!
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"Demolarea ºi, respectiv, construirea
viitorului stadion «Dan Pãltiniºanu» ºi
proiectul de ridicare a unei Sãli
Polivalente în Timiºoara, atât de
necesarã pentru organizarea unor
evenimente sportive de anvergurã sunt
parte a altui proiect prioritar al
administraþiei noastre".

(urmare din pagina 9)


